

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

.

13 اذار (وارس) 2024 نشرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

EGP 2.5 Trillion Egyptian Budget Revenues 2024-2025

2.5 تريليون جنيه إيرادات الهوازنة المصرية 2024 - 2025

Egyptian Finance Minister Mohamed Maait confirmed that "the economic conditions in Egypt are improving, and the coming period will be better," noting "the Egyptian state is looking forward to the rapid return of economic activity while advancing agricultural and industrial production and export."

Minister Maait revealed, "The new budget will be exceptional, and aims to achieve a primary surplus of 3.5% of GDP. While public revenues will

amount to about 2.5 trillion pounds, which depends mainly on non-tax revenues, while public expenditures are about 3.8 trillion pounds, with a growth rate of 23 percent."

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)



23 في المئة".

"الدولة المصرية تتطلع لسرعة عودة النشاط الاقتصادي، مع دفع عجلة الإنتاج الزراعي والصناعي والتصدير". وكشف الوزير معيط عن أنّ "الموازنة الجديدة ستكون استثنائية، وتستهدف تحقيق فائض أولي بنسبة 3.5 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي. في دين سوف تبلغ

أكد وزير المالية المصري محمد معيط، أنّ

"الأوضاع الاقتصادية في مصر تتحسن،

والفترة القادمة ستكون أفضلً"، مشيرا إلى أنّ

الإيرادات العامة نحو 2.5 تريليون جنيه، وهي تعتمد بشكل رئيسي على الإيرادات غير الضّريبية، بينما تبلغ المصروفات العامة نحو 3.8 تريليون جنيه، بمعدل نمو

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

Oil Prices Rose Thanks To News of a Decrease in US **Inventories**

Oil prices rose on Wednesday, on expectations of strong global demand, including from the United States, the world's largest crude consumer, and with steady U.S. inflation somewhat weighing on expectations that the Federal Reserve may start cutting interest rates soon.

Brent crude futures for May delivery rose 58 cents, or 0.71 percent, to \$82.50 a barrel. The U.S. West Texas Intermediate crude contract for April rose 59 cents, or 0.76 percent, to \$78.15.

The Organization of the Petroleum Exporting Countries (OPEC) stuck to its forecast of strong global oil demand growth of 2.25 million barrels per day in 2024 and 1.85 million in 2025.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

ارتفاء أسعار النفط بفضل أنباء عن انخفاض الوخزونات الأوبركية



وصعدت العقود الآجلة لخام برنت تسليم مايو/أيار 82 سنتا أو 0.71 في المئة إلى 82.50 دولار للبرميل. وارتفع عقد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي لشهر/أبريل نيسان 59 سنتا أو 0.76 في المئة إلى 78.15 دولار.

وتمسكت منظمة البلدان المصدرة للبترول (أوبك) بتوقعاتها لنمو قوي للطلب على النفط عالميا عند 2.25 مليون برميل يومياً في 2024 وبواقع 1.85 مليون في

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)



Strong Gains for Bitcoin Add 1500 Millionaires A Day

Consulting firm Kaiko Research has revealed that Bitcoin's continued uptrend is contributing to the addition of 1,500 millionaires per day of investors storing their virtual assets in cryptocurrency wallets. However, the pace of millionaire generation is still lower than during Bitcoin's previous bull-market wave in 2021, when it added more than 4000 investors. The highest level this year was 1,691 millionaires on the first of March.

A report by "CoinShares" showed that cryptocurrency asset inflows rose

to a record high this year as investor interest in these currencies grew. According to the report, about \$10.3 billion has flowed into cryptocurrency assets since the beginning of this year, a figure approaching the total inflows of the whole of 2021, which amounted to \$10.6 billion.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



الهكاسب القوية لـ"بيتكوين" تضيف 1500 مليونير يومياً

كشفت شركة الاستشارات Kaiko Research عن أنّ الاتجاه الصعودي المستمر لعملة بيتكوين، يساهم في إضافة 1500 مليونير يومياً من المستثمرين الذين يخزنون أصولهم الافتراضية في محافظ العملات المشفرة. ولكن رغم ذلك، تبقى وتيرة توليد المليونيرات أقل مما كانت عليه خلال موجة السوق الصاعد السابقة لـ"بيتكوين" عام 2021، عندما أضافت بشكل يومي أكثر من 4000 مستثمر وكان أعلى مستوى خلال العام الجاري هو 1691 مليونيرا في الأول من

وأظهر تقرير لشركة "CoinShares" أن

التدفقات الداخلة لأصول العملات المشفرة ارتفعت إلى مستوى قياسي هذا العام مع تزايد اهتمام المستثمرين بهذه العملات. وبحسب التقرير، فإن مبلغ نحو 10.3 مليار دولار تدفق إلى أصول العملات المشفرة منذ بداية هذا العام وهو رقم يقترب من إجمالي تدفقات عام 2021 بأكمله والتي بلغت 10.6 مليار دولار.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

Global corporate profits hit all-time highs of \$1.66 trillion in 2023, with record bank distributions accounting for half of growth.

On a global basis, 86 percent of listed companies have either increased or maintained dividends, according to the Janus Henderson Quarterly World Earnings Index (JHGDI) report, which predicted dividends to reach a new record high of \$1.72 trillion this year. The world's largest dividends in 2023 were Microsoft, followed by Apple and ExxonMobil.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أظهر تقرير بلوغ أرباح الشركات على مستوى العالم أعلى مستوياتها على الإطلاق عند 1.66 تريليون دولار في 2023، وتشكل التوزيعات القياسية للبنوك نصف النمو.

وعلى أساس عالمي، قامت 86 في المئة من الشركات المدرجة إما بزيادة توزيعات الأرباح أو الحفاظ عليها، وفقاً لتقرير مؤشر جانوس عندرسون العالمي للأرباح الربع سنوي (-DI)، والذي توقع أن تصل توزيعات الأرباح إلى مستوى قياسي جديد يبلغ 1.72 تريليون دولار هذا العام. وكان أكبر دافعي أرباح الأسهم في

العالم في عام 2023 هم مايكروسوفت، تليها أبل وإكسون موبيل. المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

\$17 Billion in Loans Provided By Saudi Arabia to Support Food Security

Last year, the Saudi Agricultural Development Fund approved loans exceeding 6.474 billion riyals (\$1.7 billion) and approved 5.342 billion riyals (\$1.4 billion) as the highest lending figure since the fund's inception, bringing the total value of loans provided until the last fiscal year to more than 65 billion riyals (\$17.3 billion), in a move to contribute to supporting food security.

The Kingdom attaches the utmost importance to achieving food security by adopting a comprehensive national

strategy that includes a clearly targeted and well-defined plan to achieve a sustainable local food production system for goods with differential advantages. Diversify and stabilize external food sources, ensure access to safe food in the Kingdom, and encourage healthy and balanced habits. In addition to building risk readiness capabilities, developing an institutional business model at the national level, and ensuring clear and responsible governance.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

ي خلال 6.474 واعتماد بوصفه بوصفه تن العام تا 17.3)

📕 17 مليار دولار قروضاً وفرتها السعودية لدعم الأمن الغذائي

وافق صندوق التنمية الزراعية السعودي خلال العام الماضي على قروض تجاوزت 6.474 مليار ريال (1.7 مليار دولار)، واعتماد 5.342 مليار ريال (1.4 مليار دولار)، بوصفه أعلى رقم للإقراض منذ إنشاء الصندوق، ليصبح إجمالي قيمة القروض المقدمة حتى العام المالي الفائت أكثر من 65 مليار ريال (17.3 مليار دولار)، وذلك في خطوة للمساهمة في دعم الأمن الغذائي.

وتولي المملكة أهمية قصوى لتحقيق الأمن الغذائي، باعتماد استراتيجية وطنية شاملة

متضمنة خطة واضحة الأهداف ومحددة المعالم لتحقيق نظام إنتاج غذائي محلي مستدام للسلع ذات الميز التفاضلية. وتنوع واستقرار مصادر الغذاء الخارجية، وضمان الحصول على غذاء آمن في المملكة وتشجيع العادات الصحية والمتوازنة. إلى جانب بناء قدرات الجاهزية لمواجهة المخاطر وتطوير نموذج عمل مؤسسي على المستوى الوطني وضمان حوكمة واضحة ومسؤولة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

Unexpected Rise in Inflation in the United States Delays Interest Rate Cuts

Consumer prices in the United States rose last month, indicating that inflation remains a challenge for the Federal Reserve.

Prices rose 0.4 percent in January-February, higher than the previous month's figure of 0.3 percent, as gasoline and shelter, including rents, contributed more than 60 percent to the monthly increase. Compared to the previous year, consumer prices rose 3.2 percent last month, faster than January's annual pace of 3.1 percent.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



الارتفاع غير الوتوقع للتضخر في الولايات الوتحدة يؤخر خفض أسعار الفائدة

ار تفعت أسعار المستهلك في الولايات المتحدة الشهر الماضي، في إشارة إلى أن التضخم لا يزال يمثل تحدياً بالنسبة إلى مجلس الاحتياطي الفيدرالي.

وارتفعت الأسعار بنسبة 0.4 في المئة في الفترة من يناير (كانون الثاني) إلى فيراير (شباط)، وهي أعلى من رقم الشهر السابق البالغ 0.3 في المئة، حيث ساهم البنزين والمأوى، بما في ذلك الإيجارات، بأكثر من مع العام السابق، ارتفعت أسعار المستهلكين مع العام السابق، ارتفعت أسعار المستهلكين بنسبة 3.2 في المائة الشهر الماضي، أي أسرع من وتيرة يناير السنوية البالغة 3.1 في المائة.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

■ Global Demand for Air Freight Increased by 18.4 Percent

الطلب العالمي على الشحن الجوي يرتفع $18.4\,$ في المئة

The International Air Transport Association (IATA) revealed that demand for global air freight rose by 18.4 percent year-on-year in January, driven by e-commerce.

IATA Director General Willie Walsh said: "This marks a strong start to the year." Pointing out that "this increase in particular is due to the continued thriving e-commerce sector, supporting the demand for air freight to grow to levels exceeding

the continued thriving e-commerce sector, supporting the demand for air freight to grow to levels exceeding those recorded in both trade and production since the last quarter of 2023." He added, "The other side of this good news is the

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

uncertainty regarding the economic slowdown in China."



كشف الاتحاد الدولي للنقل الجوي (إياتا) عن ارتفاع الطلب على الشحن الجوي العالمي بنسبة 18.4 في المئة على أساس سنوي في يناير (كانون الثاني) الماضي، مدفوعاً بالنجارة الإلكترونية.

وأوضح المدير العام للاتحاد الدولي للنقل الجوي ويلي والش، أنّ "هذا يمثل انطلاقة قوية لهذا العام". لافتا إلى أنّ "تلك الزيادة بشكل خاص تعود إلى مواصلة قطاع التجارة الإلكترونية المزدهر، دعم الطلب على الشحن الجوي في النمو إلى مستويات تفوق

تلك المسجلة في كلِّ من التجارة والإنتاج منذ الربع الأخير لعام 2023". وأضاف أنّ "الجانب الآخر لهذه الأخبار الجيدة هي حالة عدم اليقين بشأن مشهد التباطؤ الاقتصادي في الصين".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

German Inflation Falls to its Lowest Level in a Year and a Half

Inflation in Germany fell well below its peak after the start of Russia's war against Ukraine to 2.5 percent in February, according to data from Germany's Federal Statistical Office. This was the lowest inflation rate recorded since June 2021, when the rate reached 2.4 percent.

The annual inflation rate was 2.9 percent in January and 3.7 percent in December.

It should be noted that high inflation rates reduce the purchasing power

of the consumer. Many German consumers have cut their consumption in the past year.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



التضخر الألواني يتراجع لأدنى وستوى له ونذ عام ونصف

انخفض التضخم في ألمانيا إلى أقل بكثير من الذروة التي بلغها بعد بدء الحرب الروسية ضد أوكرانيا، إلى 2.5 في المئة في فبراير (شباط)، بحسب بيانات مكتب الإحصاء الاتحادي الألماني. وكان هذا أدنى معدل تضخم تم تسجيله منذ يونيو (حزيران) تضخم تم عندما وصل المعدل إلى 2.4 في الدنة

وسجل معدل التضخم السنوي 2.9 في المائة في يناير (كانون الثاني)، و3.7 في المئة في ديسمبر (كانون الأول).

تجدر الْإشارة إلى أن معدلات التضخم

المرتفعة تقلل من القوة الشرائية للمستهلك. وقد خفض العديد من المستهلكين الألمان استهلاكهم في العام الماضي.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

Slowing Wage Growth in Britain Raises Questions about Inflation

British wages, excluding bonuses, grew at the slowest pace since October 2022 in the three months to the end of January, while the unemployment rate unexpectedly rose.

According to the Office for National Statistics, regular wage growth fell to 6.1 percent in the three months to January from 6.2 percent in the fourth quarter of 2023.

The unemployment rate rose to 3.9 percent from 3.8 percent, reversing the decline in the fourth quarter of

last year, although the Office for National Statistics is still in the process of reviewing its household survey.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



تباطؤ نوو النجور في بريطانيا يثير علاوات استغمام حول التضخم

نمت الأجور البريطانية، باستثناء المكافآت، بأبطأ وتيرة منذ أكتوبر (تشرين الأول) 2022 في الأشهر الثلاثة حتى نهاية يناير (كانون الثاني)، في حين ارتفع معدل البطالة على غير المتوقع.

وبحسب مكتب الإحصاء الوطني فإن نمو الأجور العادية انخفض إلى 6.1 في المئة في الأشهر الثلاثة حتى يناير من 6.2 في المئة في الربع الأخير من عام 2023.

وارتفع معدل البطالة إلى 3.9 في المئة من 3.8 في المئة، ليعكس الانخفاض في الربع

الأخير من العام الماضي، رغم أن مكتب الإحصاء الوطني لا يزال في طور مراجعة مسح الأسر الخاص به.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

An Additional \$1 Million for Every Cargo Flight Diverted To the Cape of Good Hope

The German Shipowners' Association (VDR) revealed that shipping companies incurred an additional cost of about one million dollars per voyage, due to the diversion to the Cape of Good Hope route around the southern tip of Africa, to avoid attacks on ships in the Red Sea.

The attacks forced ships to change course to orbit the southern tip of Africa, driving up the cost of this longer journey. The attacks have already delayed the delivery of products destined for many companies, with companies such as Walmart, IKEA, and Amazon using the Suez Canal route. The Suez Canal connects the Red Sea to the Mediterranean Sea and is the fastest way to ship fuel, food, and consumer goods from Asia and the Middle East to Europe.

Source (Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

وليون دولار إضافية لكل رحلة شحن تتحول إلى رأس الرجاء الصالح

كشفت رابطة مالكي السفن الألمانية (في.دي.آر)، عن تكبّد شركات الشحن كلفة إضافية تبلغ نحو مليون دو لار لكل رحلة، بسبب تحويل المسار إلى طريق رأس الرجاء الصالح حول الطرف الجنوبي لإفريقيا، لتجنب الهجمات على السفن في البحر الأحمر. وأجبرت الهجمات السفن على تغيير مسارها لتدور حول الطرف الجنوبي

وأجبرت الهجمات السفن على تغيير مسارها لتدور حول الطرف الجنوبي لإفريقيا، ما أدى إلى ارتفاع كلف هذه الرحلة الأطول. وأدت الهجمات بالفعل إلى تأخير تسليم منتجات موجهة للعديد من الشركات، إذ تستخدم شركات مثل وول مارت وإيكيا وأمازون طريق قناة السويس. وتربط قناة السويس البحر الأحمر بالبحر المتوسط، وهي أسرع وسيلة لشحن الوقود والمواد الغذائية والسلع الاستهلاكية من آسيا والشرق الأوسط إلى أوروبا.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

